

Nouvelles perspectives sur l'interdisciplinarité : présentation

Ali Reguigui

Université Laurentienne, Canada

Ce volume est le troisième d'une série consacrée à la recherche interdisciplinaire. Le premier fut *Perspectives sur l'interdisciplinarité / Perspectives on Interdisciplinarity* (2017), le second *De la disciplinarité à l'interdisciplinarité / From Disciplinarity to Interdisciplinarity* (2013).

Avec le progrès vertigineux qu'ont connu les recherches interdisciplinaires, un nouveau champ commence à se dessiner qui mérite que l'on en suive les développements.

Les contributions suivantes sont issues de la partie mineure de l'examen de synthèse d'étudiantes et étudiants de l'Université Laurentienne inscrits dans le programme de doctorat en sciences humaines et interdisciplinarité. Elles témoignent de la grande effervescence que connaît la recherche interdisciplinaire dans cette ère postmoderne.

Cinq contributions peuplent ce volume et montrent comment les sujets de recherche qui y sont traités s'inscrivent dans une perspective interdisciplinaire. La première, d'Ines Bouguerra, se penche sur le phénomène de la conversion religieuse ; la seconde, de Shelley Condratto, traite de la précarité de l'emploi dans l'industrie minière de Sudbury ; la troisième, de Yingying Hu, explore les effets de l'inclusion de la littérature sur l'enseignement de l'anglais langue seconde (ou étrangère) ; la quatrième, d'Ali Maina, traite de l'alliance entre les sciences sociales et le marché du travail ; enfin, la cinquième, de Thierry R.F. Middleton, envisage une meilleure approche pour informer un projet de recherche participatif d'action communautaire.

New Perspectives on Interdisciplinarity: Presentation

Ali Reguigui

Laurentian University, Canada

This volume is the third in a series devoted to interdisciplinary research. The first one was *Perspectives sur l'interdisciplinarité / Perspectives on Interdisciplinarity* (2017), the second one was *De la disciplinarité à l'interdisciplinarité / From Disciplinarity to Interdisciplinarity* (2013).

With the remarkable progress showed by interdisciplinary research, a new field is beginning to emerge which deserves our attention.

The following contributions come from the minor component of the Comprehensive examination of students enrolled in the Laurentian University PhD program in Human Sciences and Interdisciplinarity. They bear witness to the great excitement that interdisciplinary research gave rise to in this postmodern era.

Five contributions compose this volume, and show how the research subjects that are studied in this volume fit in an interdisciplinary perspective. The first, by Ines Bouguerra, examines the phenomenon of religious conversion; the second paper, by Shelley Condratto, deals with job insecurity in the Sudbury mining industry; the third one, by Yingying Hu, explores the effects that the use of literature has on the teaching of English as a second (or foreign) language; the fourth one, by Ali Maina, deals with the alliance between the social sciences and the labor market; Finally, the fifth contribution, by Thierry R.F. Middleton, is considering a better approach to inform a participatory community action research project.